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PROTOKÓŁ Nr XV/2015 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 30 grudnia 2015 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XIV/2015 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Działalność Muzeum Regionalnego w Środzie Śląskiej. 
7. „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2016 rok, 
- zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na rok 
2016, 
- przyjęcia zadania związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2016 roku, 
- przyjęcia Programu Korekcyjno – Edukacyjnego dla osób stosujących przemoc w 
rodzinie w Powiecie Średzkim na lata 2016 – 2020, 
- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 
Powiatu Średzkiego, 
- przystąpienia Powiatu Średzkiego do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina 
Łęgów Odrzańskich” 
- udzielenia bonifikaty ceny sprzedaży w trybie bezprzetargowym pomieszczenia 
przynależnego do lokalu mieszkalnego nr 6 usytuowanego w budynku w Środzie Śląskiej 
przy ul. Świdnickiej 33 – na rzecz właściciela lokalu nr 6, 

    - zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015  
9. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem.  
10. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o  projekcie uchwały budżetowej. 
11. Odczytanie opinii komisji stałych. 
12. Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w opiniach komisji 

stałych. 
13. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych i 

nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
14. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały. 
15. Dyskusja nad projektem budżetu. 
16. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu Powiatu. 
17. Głosowanie wniosków komisji stałych Rady Powiatu nieuwzględnionych przez Zarząd 

Powiatu w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Średzkiego na rok 2016. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Średzkiego na lata 2016 - 2024.  
20. Interpelacje i zapytania radnych. 
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21. Wnioski i oświadczenia radnych. 
22. Sprawy różne. 
23. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3/Przyjęcie protokołu Nr XIV/2015 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XIV/2015 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 26 listopada  2015 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XIV/2015 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)       
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.     
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie takie samo od kilku miesięcy, co wiadomo o naszym szpitalu? 
 
Starosta 
Informowaliśmy opinię publiczną, bo wpłynęło do Starostwa Powiatowego pismo Polskiego 
Holdingu Medycznego, nowej firmy która zarządza szpitalem, o chęci  otworzenia i 
prowadzenia działalności szpitalnej w zakresach wyszczególnionych, a wcześniej 
zawieszonych, z dniem 1 marca 2016 roku i z propozycją wysokości kontraktu na te cele. To 
pismo zostało do nas do wiadomości przesłane, a adresatem tego pisma był Narodowy 
Fundusz Zdrowia Oddział we Wrocławiu. Przyznam się, że nie udało mi się skontaktować z 
Panią Dyrektor Niemiec ze względu na to, że ostatni okres dwóch tygodni był wyjątkowo 
trudny, jeśli chodzi o negocjacje kontraktów na 2016 rok, wszystkich placówek medycznych 
na terenie Dolnego Śląska. Jestem umówiony z Panią Dyrektor na spotkanie, na początku 
stycznia. I myślę też, istotna informacja w sprawach szpitala, a generalnie w kwestii 
dotyczących upadłości szpitala otrzymaliśmy kolejne zaproszenie na posiedzenie Rady 
Wierzycieli. A także szanowni Państwo też już mogę  poinformować, myślę, że to jest też 
taka informacja, która może w przyszłości skutkować tym, że szpital będzie dalej 
funkcjonował. Być może pod egidą innego właściciela, otóż otrzymaliśmy również 
propozycję, też takie pismo do wiadomości, z chęcią zakupu szpitala średzkiego i 
prowadzenia działalności medycznej przez firmę z Warszawy, która również jest członkiem 
Rady Wierzycieli. Myślę, że te elementy wyjaśnią się na przestrzeni najbliższych kilku 
miesięcy. Tak jak mówię jesteśmy po pierwszym posiedzeniu Rady Wierzycieli. Syndyk 
poinformował w jakim stanie zastał spółkę, co w niej brakuje, a czego jest za dużo. Po 
każdym posiedzeniu Rady będę Państwa informował dokładnie na bieżąco co się dzieje w 
sprawie, chociażby naszych pieniędzy powiatowych. Trochę jestem zszokowany tym, że 
wystąpili z pismem do Funduszu nie odwieszając kontraktu z dniem 1 stycznia jak to 
zakładali początkowo, a z dniem 1 marca. Ale jak byłem z Panem Przewodniczącym miesiąc 
temu w budynku szpitala rzeczywiście stwierdziliśmy, że prace remontowe, które 
zapowiadała firma są prowadzone w dalszym ciągu, ale myślę, że kilku tygodni brakuje im, 
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żeby to wszystko uporządkować i skończyć. W dalszym ciągu jest oczywiście prowadzona 
działalność w zakresie oddziału pediatrycznego, nocnych i świątecznych pomocy i 
wszystkich pozostałych poradni specjalistycznych. Tyle mogę powiedzieć na dzień 
dzisiejszy.  
 
Przewodniczący Rady 
W tym piśmie Pani radna, które podał Pani Wicestarosta oprócz czterech oddziałów jest 
dodatkowo oddział okulistyczny, którego wcześniej nie było. 
   
Starosta 
Jak tam Pani radna policzy kwoty, które firma wymieniła, Pan Dyrektor szpitala średzkiego, 
to wychodzi ponad 17 milionów złotych. Odkąd sięgam pamięcią kontrakt roczny dla tego 
szpitala opiewał około 8 do 9,5 miliona złotych, także nie wiem czy to nie jest też wybieg w 
pewnym sensie. Ale wiemy też, że od kilku dni wszystkie szpitale powiatowe mają podpisane 
kontrakty, to nie są kontrakty wieloletnie. Fundusz zapowiadał, że będą rozpisane nowe 
konkursy, tylko są aneksowane umowy do poprzednich kontraktów, czyli tak naprawdę 
przesuwają. Bo jeszcze nie wiemy co się wydarzy, czy obecna władza zlikwiduje Narodowy 
Fundusz Zdrowia, kto będzie zarządzał pieniędzmi  na leczenie. Czy to będzie Wojewoda, 
bo tak się mówi, tego jeszcze nie wiemy. Myślę, że aneksując umowy odłożyli podjęcie tej 
decyzji trudnej na dokładnie rok czasu. 
 
Radna Rachwalska 
Pismo dopiero co dostałam. Planują również otworzenie zakładu opiekuńczo – leczniczego, 
czego nie było. 
 
Starosta 
Tak, to już od dłuższego czasu takie plotki krążyły po mieście. Ale myślę, że są 
przygotowani, bo też z Panem Przewodniczącym widzieliśmy gotowe sale, przygotowane na 
tego typu działalność. Jeszcze jak gdyby kontynuując dalej temat i wątek szpitala, to może 
też Pan Sekretarz powiedzieć, razem udało nam się, grupa Pań pielęgniarek, która wystąpiła 
pół roku na sesji, doprowadzić do końca jak gdyby  kwestie dotyczące ich wierzytelności w 
stosunku do pracodawcy. To jest grupa 36-ciu Pań, już niektóre mają pierwsze nakazy 
płatnicze, także i Pan Sekretarz i radca prawny urzędu dużo z siebie dali jak gdyby w 
pomocy, aby ta sprawę załatwić. 
 
Radna Rachwalska 
Na marginesie pragnę zauważyć, że kiedy pół roku temu debatowaliśmy nad przyszłością 
szpitala i zamierzeniami właściciela to padały takie słowa, że docelową działalnością będzie 
albo hospitalizacja albo to będzie zakład opiekuńczo leczniczy, który przynosi większe 
dochody. Jak widać ten ostatni punkt, który pojawił się w tym piśmie może być takim 
pierwszym sygnałem do tego, że to się może na tym  skończyć. 
 
Przewodniczący Rady       
To znaczy problem polega na tym, bo już w miesiącu listopadzie właściciel podjął próbę 
utworzenie na bazie szpitala, zakładu opiekuńczo – leczniczego, ale nie miał kontraktu 
Narodowego Funduszu Zdrowia i sondował opinię, czy na zasadach komercyjnych będzie 
mógł to prowadzić. W tej chwili zabiega, są to zabiegi.  
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Działalność Muzeum Regionalnego w Środzie Śląskiej. (załącznik nr 5 do 
protokołu)       
 
Przewodniczący Rady 
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Pan Dyrektor na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu wczorajszym przedstawił jaka jest 
sytuacja w Muzeum. No dość burzliwa była dyskusja, nie mniej jednak Komisja oceniła 
działalność Muzeum pozytywnie, może nawet trochę więcej. Ale inicjatywy, które Pan 
Dyrektor przedstawiał są propozycją wsparcia w perspektywie dwóch-trzech lat, można 
będzie zrealizować niektóre zadania. Chciałem też poinformować  korzystając z obecności 
Zastępcy Burmistrza, że z Panem Dyrektorem i z Panem Starostą uczestniczyliśmy w 
posiedzeniu komisji Rady Miejskiej jako, że w tym spotkaniu uczestniczyli wszyscy radni  
oraz Pan Burmistrz, Pani Skarbnik, gdzie podnosiliśmy temat współfinansowania Muzeum 
naszego przez Urząd Miejski i Starostwo Powiatowe. Zabiegaliśmy o to stanowisko, głównie 
Pani Skarbnik, było takie, że od 1 stycznia jest to niemożliwe, natomiast Rada Miejska w 
głosowaniu oficjalnie wyraziła wolę, ażeby wrócić do tematu i ewentualnie od 2017 roku 
doprowadzić do tego, że byłoby to współfinansowane przez Urząd Miejski i Powiat. Obie 
strony podkreślały, że Muzeum jest jednoznacznie związane z miastem Środa Śląska. W tej 
chwili Pan Dyrektor powołuje Radę dziewięcioosobową w Muzeum gdzie przedstawicielami 
tej Rady będą reprezentanci poszczególnych gmin. Zakładamy, że będzie większa 
reprezentacja Urzędu Miejskiego i to gremium będzie mogło zabiegać o to jakie dalsze losy i 
współfinansowanie naszego Muzeum będzie.     
  
Radna Rachwalska 
Tutaj do Pana Dyrektora wielkie z mojej strony podziękowanie za działalność edukacyjną 
jaką prowadzi w  swoim Muzeum, on i jego pracownicy. Miałam okazję uczestniczyć ze 
swoimi uczniami w lekcji muzealnej, rewelacyjnej, niezwykle pełnej treści, dostosowanych do 
wieku, możliwości uczestników. Chwalą rodzice, dzieci zapamiętały wiele, pamiętają po roku, 
czyli ewaluacja jakaś jest. Natomiast, jeśli chodzi o moje takie uwagi tutaj. Mam pytanie do 
Pana Starosty, trzy, cztery lata temu rozmawialiśmy na Komisji Oświaty o tym, że zmiana 
Dyrektora Muzeum Narodowego niesie ze sobą nadzieję na to, żeby sytuacja prawna Skarbu 
zmieniła się na tyle, żeby Skarb zaczął przynosić dochód Powiatowi i Muzeum przede 
wszystkim. Co mogłoby przynieść jakieś korzyści również no materialne z wystawiennictwa i 
wydawnictw. Jeszcze pragnę tutaj zwrócić uwagę jako mieszkaniec Powiatu, bo jak Pan 
Przewodniczący powiedział, że Muzeum związane jest ze Środą Śląską, żeby związane było 
ze wszystkimi gminami powiatu, to taka uwaga, że być może należy poszerzyć działalność w 
zakresie zdokumentowania przeszłości ludzi, którzy przybyli tutaj ze wschodu bądź różnych 
rejonów Polski. Już widzę taką tematykę w planie pracy i  w sprawozdaniu. Natomiast bardzo 
to, ludzie starsi, którzy przeżyli te sytuacje, na pewno bardzo całe te rodziny skupiłyby się 
wokół tego tematu i przybliżyłoby to w ogóle tą instytucję mieszkańcom Powiatu. A przy 
okazji zadokumentowałoby, jeśli chodzi o wspomnienia tych mieszkańców. Moje pytanie jest 
przede wszystkim takie, co zrobiliśmy i już jakie mamy efekty w zakresie tego, żeby Skarb 
przynosił dochody naszemu Muzeum. Bo takie działania Państwo kiedyś deklarowaliście, 
jedyną przeszkodą był Pan Dyrektor Hermansdorfer. Z tego co wiem, już go od roku nie ma.                 
 
Starosta 
Odpowiadając Pani na pytanie, nigdy nie sformułowałem tak tezy, że to Pan Hermansdorfer 
jest jedyną osobą, która nie wiem, blokuje rozwój Muzeum. Proszę tak nie mówić. Zawsze 
powtarzałem to, że bardzo trudno się rozmawiało jak Pan Hermansdorfer pełnił funkcję 
Dyrektora Muzeum Narodowego, które jest de facto właścicielem Skarbu Średzkiego. Od 
roku można powiedzieć, że nam się łatwiej po prostu rozmawia.  
 
Radna Rachwalska 
A co z tego wynika? 
 
Starosta 
Co z tego wynika? Może jakaś satysfakcja dla nas, że nam się łatwiej rozmawia z Muzeum 
Narodowym. Koszty ochrony, jak Państwo wiecie zeszły, czy zejdą w 2016 roku po 
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wprowadzeniu firmy zewnętrznej. Może nie zeszły one i nie zejdą w takim procentowym 
udziale jakim byśmy sobie tego życzyli, ale zawsze te 20 -30 tys. zł. mniej będzie na ochronę 
rocznie jak do tej pory. To jedna rzecz. Druga rzecz - ten rok był wyjątkowo trudny dla 
Muzeum. Przypomnę sytuację na przełomie roku 2014/2015 gdzie doszło, można 
powiedzieć do takiej „eksplozji” systemu przeciwpożarowego, który spłonął po uderzeniu 
pioruna, to kosztowało ponad 50 tys. zł. Niestety, musieliśmy ponieść pełny koszt naprawy i 
wymiany. Dlatego ten rok był trudny. Z drugiej strony rok był łatwiejszy, bo było więcej zleceń 
tak zwanych archeologicznych, gdzie Pan Dyrektor może w ten sposób trochę też „dorobić” 
do budżetu. Czy będziemy mieć większe wpływy, większe finansowanie Muzeum w sensie, 
rozumiem, że wpływów z biletów? Chciałbym, żeby tak było. Być może to co Pan Dyrektor 
proponuje, to rozwiązanie i powołanie Rady Muzeum, wprowadzenia w roli osób spoza 
Gminy Środa Śląska, a z terenu Powiatu Średzkiego, będzie miało wpływ na to, że wszystkie 
gminy poczują się tak, że tak naprawdę ten Skarb nie jest tylko Gminy Środa Śląska, czy nie 
jest Powiatu. Mało kto o tym wie, jak byśmy zrobili sondę na ulicy to każdy odpowie, jestem o 
tym przekonany, 90 kilka procent osób w Środzie Śląskiej, czy nawet w naszym Powiecie 
odpowie, że szpital jest Środy Śląskiej, przepraszam. 
 
Radna Rachwalska 
Chciałoby się. 
 
Starosta 
Skarb, czy Muzeum jest Środy Śląskiej, no taka jest prawda. Mało kto kojarzy Powiat z taką 
działalnością. Bo przypomnę, że jesteśmy jedynym powiatem, który prowadzi instytucję 
kultury jaką jest Muzeum Regionalne. Jeżeli chodzi o Urząd Marszałkowski rozmowy niestety 
nie osiągnęły zamierzonego celu jaki sobie postawiłem, czyli współfinansowania i 
współprowadzenia Muzeum również, bo mieliśmy takie dwa lata z Muzeum, z Marszałkiem 
Województwa. Stąd nasza jak gdyby inicjatywa skierowana w stronę Burmistrza i Rady 
Miejskiej, aby bardziej zacieśnić tą współpracę. Ja myślę, że jeżeli ta Rada Muzeum 
powstanie, że poszczególni Wójtowie, chciałbym na przykład, żeby to byli Wójtowie i 
Burmistrz i Starosta weszli do tej Rady, żeby mieli większe przełożenie, większy wpływ na to 
co się dzieje w Muzeum. A propos …… ze wschodu, tak planujemy. Osobiście chodzę za 
tematem, planujemy z Panem Dyrektorem Muzeum uruchomić w roku 2016 albo 2017  dużą 
wystawę mienia, które zostało przywiezione z osadnikami, z rubieży II Rzeczypospolitej tutaj 
na te tereny. Mamy kontakt z człowiekiem, który kolekcjonuje i pozyskuje jak gdyby te 
przedmioty codziennego użytku, ale pod warunkiem, że są to przedmioty wykonane przez 
Polaków, przez rzemieślników polskich mieszkających na Kresach Wschodnich, w tym 
przypadku są to miejscowości Łukowiec Górowski,  Łukowiec Wiśniowski, to jest byłe 
Województwo Stanisławów, obok niedaleko Lwowa. Tam bardzo duża grupa osób stamtąd 
osiedliła się na terenach Gminy Kostomłoty, Środa Śląska, Brzegu Dolnego. Także chcemy 
uruchomić, mamy już ponad 300 eksponatów, jeżeli dobrze pamiętam. Celem będzie 
ustanowienie takiej izby, izby Łukowian, izby pamięci tych ludzi, którzy żyli przed wojną na 
terenach obecnej zachodniej Ukrainy. Temat bardzo szeroki, ale myślę, że jest dobry klimat 
na to, żeby dużo zmienić, dużo usprawnić i starać się o pozyskanie większej ilości osób, 
które przyjadą do Środy Śląskiej, wejdą do Muzeum, zobaczą Skarb. Przypomnę, że Skarbu 
nie ma na tą chwilę. 
 
Dyrektor Muzeum – Grzegorz Borowski  
Za dwa tygodnie będzie. 
 
Starosta 
Ostatni kwartał każdego roku wystawa jest w Muzeum Narodowym we Wrocławiu. Zresztą 
widziałem piękny duży szyld, który informuje o tym. I myślę, że połączenie, wydanie do 
Muzeum Narodowego i na przykład do Panoramy Racławickiej powoduje to, że we 
Wrocławiu Skarb Średzki ogląda rocznie ponad sto tys. osób. A Skarb Średzki przez okres 
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dziewięciu miesięcy w Środzie Śląskiej, ogląda mogę się mylić ale około 3 tys. osób. To jest 
ta różnica i to jest ta bolączka, ale może wspólnie znajdziemy taki sposób by lepiej 
wypromować Skarb, chociażby przez te koszulki o które tak Pani, o których Pani mówiła na 
sesji, bo nie podobało się Pani hasło na koszulkach. Ale i tego typu rzeczy dzieją się cały 
czas, ale jak to się mówi ciągle brakuje gdzieś tych pieniędzy, nawet na taką rzecz jaką jest 
promocja. Dziękuję. 
 
Radna Rachwalska 
Ja pragnę zwrócić uwagę, że tutaj głównie należałoby się skupić na wspieraniu świadectwa 
ludzi żyjących, ponieważ to pokolenie odchodzi i nie tylko ze wschodu ale również z 
centralnej Polski, również reemigranci z Francji i z Belgii, ale w szczegóły tutaj już nie 
będziemy wchodzić. Mam jedno pytanie, jakie konsekwencje są dla pracowników ochrony, 
jeżeli chodzi o zmianę sposobu ochrony? Czy oni zostali zatrudnieni w tej firmie zewnętrznej, 
czy ich dochody spadną, na jakiej zasadzie ma się to odbyć?   
 
Starosta 
Przypomnę, że plan ochrony przewiduje w przypadku Skarbu Średzkiego dla Muzeum 
Regionalnego sześcioosobową grupę, która rotacyjnie ochrania codziennie budynek i Skarb. 
Z byłej grupy sześciu pracowników, trzech zostało zatrudnionych przez nową firmę. Jest to 
firma Impel, która wygrała przetarg. Wszystkie osoby, które zostały przez to zwolnione 
otrzymały swoje odprawy. I mieli świadomość i dopiero po tym fakcie okazało się, bo 
przypomnę Państwu tamtą sprawę, dysproporcje między pracownikiem ochrony, a 
pracownikiem były bardzo duże. Wynikało to z tego faktu, że ci Panowie przeszli z ochrony 
jako Straż Miejska w Środzie Śląskiej, z tym samym uposażeniem i przemianowani zostali 
kilka lat temu jako straż muzealna. No, ale przeszli na tych warunkach, no bo takie były 
realia wtedy i dopiero po tym fakcie jak Pan Dyrektor wprowadził nową firmę zewnętrzną 
okazało się, że byli skłonni zejść ze swoim uposażeniem do poziomu tego, który mają na 
przykład Panie, które są odpowiedzialne za ekspozycje. Ale powtarzam trzy osoby zostały, 
trzy odeszły. No, ale też a propos wszystkie Muzea przechodzą na tego typu ochronę, 
ochronę z zewnątrz. Muzeum Narodowe we Wrocławiu również dysponuje firmą zewnętrzną.  
 
Radna Rachwalska 
Trzech pracowników jednak straciło pracę, to jest raz. A dwa - z tych 100 tys. osób, które 
oglądają Skarb we Wrocławiu, gdybyśmy mieli jakiś udział w cenie biletu, ludzie kupują, żeby 
go obejrzeć, to może nie musieliby tej pracy tracić. A my mielibyśmy też lepsze środki na 
podniesienie uposażeń pracowników muzealnych na co zasługują. Dziękuję, to wszystko. 
 
Przewodniczący Rady 
No niestety właścicielem Skarbu jest Muzeum Narodowe we Wrocławiu.         
 
Radna Rybacka 
Moja Komisja wczoraj bardzo wysoko oceniła pracę Muzeum. Byliśmy pod wrażeniem 
działalności Muzeum w różnych obszarach i naukowej, bo zwłaszcza te liczne publikacje, 
które ukazały się i w prasie lokalnej i w licznych mediach, działalność archeologiczna, 
wystawienniczo – edukacyjna. Ja nie będę tutaj sporządzała jakiejś laudacji, ale naprawdę 
wielkie chapeau bas wobec Pana Dyrektora i jego pracowników. Bo pracownicy to jednak 
wielcy pasjonaci. Gdy przyjeżdżamy, tutaj powtórzę słowa Pani radnej Rachwalskiej, z 
dziećmi na zajęcia to te zajęcia naprawdę mają duszę i przyjemnie być w waszym Muzeum. 
Życzymy jako Komisja Oświaty wielu sukcesów i gratulujemy Panu.            
  
Grzegorz Borowski – Dyrektor Muzeum Regionalnego w Środzie Śląskiej  
Ja dziękuję bardzo za te miłe słowa, rzeczywiście gdyby nie ekipa, która pracuje w Muzeum 
to wszystko byłoby nie do zrealizowania. Natomiast też przy okazji korzystając chciałem 
zaprosić wszystkich, staram się to powtarzać na różnych forach, do współpracy z Muzeum. 
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Prosiłbym radnych i wszystkich obecnych, żeby przekazywali w swoich miejscowościach, w 
swoich regionach właśnie to zaproszenie do współpracy na różnych polach. To są nie tylko 
lekcje muzealne dla szkół, ale to jest pomoc przy badaniach archeologicznych, pomoc przy 
konsultacjach, teraz robimy takie fajne konsultacje zabytków sztuki, wieży kościoła w 
Rakoszycach. Także nawet ktoś kto jeszcze nie był w Muzeum z poszczególnych gmin to 
proszę, jeżeli będzie jakiś pomysł na przykład zorganizowania wspólnie wystawy. W tym 
roku bardzo sobie cenię współpracę ze Stowarzyszeniem OSTOJA Warsztaty Terapii 
Zajęciowej, oni bardzo fajnie współpracują. Także każde grono, które ma pomysł, także na 
zaprezentowanie siebie, Muzeum do tego służy. Natomiast szybciutko w dwóch kwestiach, 
jeżeli chodzi o propozycję Pani radnej Rachwalskiej, to jest oczywiście temat który gdzieś 
tam z tyłu głowy jest u mnie i rzeczywiście trzeba byłoby już, ponieważ za chwilę tych osób 
już nie będzie. My 10 lat temu zrobiliśmy jedną ciekawą wystawę, teraz mamy na ten temat, 
teraz mamy taka drugą inicjatywę o której powiedział Pan Starosta. Natomiast rzeczywiście 
trzeba będzie ją rozszerzyć o spisywanie życiorysów, żeby po prostu one były 
udokumentowane. Natomiast, jeżeli chodzi o Skarb Średzki to ja bym powiedział jaka jest 
sytuacja. Ta współpraca z nowym dyrektorem rzeczywiście jest troszkę lepsza, chociaż on 
tak jak każdy broni swojego. I ten wpis Skarbu Średzkiego w księgi inwentarzowe Muzeum 
Narodowego we Wrocławiu jest takim trudnym wpisem, że nawet jakbyśmy się dogadali to 
Dyrektor Oszczanowski niechętnie się wycofa i przekaże  nam na własność Skarb Średzki. 
Jedyną możliwością jest, zarówno wcześniej jak i teraz, ponieważ decyzję ostatecznie 
podejmuje minister, że na wniosek nie wiem kogo, naszej Rady, naszego grona, naszego 
Powiatu, minister taką decyzję podejmie. Ale nie wiem czy podejmie, bo to też nie jest taka 
prosta sprawa, żeby on zadecydował, że teraz zabieramy Skarb Średzki Muzeum 
Narodowemu, a przepisujemy go do Muzeum Regionalnego gdyż to by było najlepsze. Ale 
taka droga jest właściwie jedyna i mimo najlepszej współpracy, jeżeli minister takiej decyzji 
nie podejmie to po prostu tego nie będzie. Także jeżeli zrobi się krok w tym kierunku to 
niestety pierwszy etap, żeby to zaistniało. A jeżeli nie zaistnieje, to tutaj trzeba cały czas 
pracować. I ja myślę, że to mi się troszkę udaje, nawet poprawą stosunków i relacji z 
Muzeum Narodowym i Dyrektorem.                     
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ „15 min. dla wyborców” 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Chciałem poinformować, że Młodzieżowa Rada Powiatu zbiera datki w ramach akcji Adopcja 
na Odległość dla dzieci z miejscowości Manazarach na Madagaskarze, jest to już chyba 
czwarta akcja. Ciasteczka młodzież nie sprzedaje tylko daje, ale do puszki można dać jakiś 
datek.  
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Obecnych 17 radnych. 

 

Ad.8/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

- przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2016 rok, 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 



8 

 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/65/2015 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 
na 2016 rok 
 

- zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na rok 2016 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/66/2015 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej na rok 2016 
 

- przyjęcia zadania związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2016 roku, 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/67/2015 w sprawie przyjęcia zadania związanego z przeprowadzeniem 
kwalifikacji wojskowej w 2016 roku 
 

- przyjęcia Programu Korekcyjno – Edukacyjnego dla osób stosujących przemoc w 
rodzinie w Powiecie Średzkim na lata 2016 – 2020, 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/68/2015 w sprawie przyjęcia Programu Korekcyjno – Edukacyjnego dla 
osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Średzkim na lata 2016 – 2020 
 

- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 
Powiatu Średzkiego, 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/69/2015 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych, działających na terenie Powiatu Średzkiego 
 

- przystąpienia Powiatu Średzkiego do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina 
Łęgów Odrzańskich” 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/70/2015 w sprawie przystąpienia Powiatu Średzkiego do Stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich” 
 

- udzielenia bonifikaty ceny sprzedaży w trybie bezprzetargowym pomieszczenia 
przynależnego do lokalu mieszkalnego nr 6 usytuowanego w budynku w Środzie Śląskiej 
przy ul. Świdnickiej 33 – na rzecz właściciela lokalu nr 6, 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XV/71/2015 w sprawie udzielenia bonifikaty ceny sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym pomieszczenia przynależnego do lokalu mieszkalnego nr 6 
usytuowanego w budynku w Środzie Śląskiej przy ul. Świdnickiej 33 – na rzecz właściciela 
lokalu nr 6 
 

    - zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 5  podjęła 
uchwałę Nr XV/72/2015 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 
2015 

 
Ad.9/ Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 
 
Skarbnik odczytała projekt uchwały. 
 
Ad. 10 / Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej. (załącznik nr 6 do protokołu) 
 
Skarbnik odczytała opinię RIO. 
 
Ad. 11/ Odczytanie opinii komisji stałych. 
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Radna Rybacka - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki 
Społecznej. 
Panie Przewodniczący Komisja dokonała analizy projektu budżetu na rok 2016 i pozytywnie 
zaopiniowała powyższą uchwałę.  
 
Radny Piotrowski– Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rozwoju, Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 
W dniu 25 listopada  odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki, Rozwoju, Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska, którego tematem była analiza projektu budżetu na 2016 
rok. W związku z powyższym informuję szanowną Radę, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała 
powyższą uchwałę. 
 
Radny Znamirowski - Przewodniczący Komisji Budżetowej 
W dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej na którym projekt budżetu 
Powiatu Średzkiego na rok 2016 został pozytywnie zaopiniowany. 
 
Radny Osiecki - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
W dniu 3 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej na którym projekt budżetu 
Powiatu Średzkiego na rok 2016 został pozytywnie zaopiniowany.  
 
Ad.12/ Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w 
opiniach komisji stałych. 
 
Starosta 
Przewodniczący Rady nie było żadnych wniosków.  
 
Ad. 13/ Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 
radnych i nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że takich wniosków nie było. 
 
Ad. 14/ Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu 
uchwały. 
 
Starosta 
Nie było autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu budżetu na 2016 rok. 
 
Ad. 15/ Dyskusja nad projektem budżetu. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać Zarząd o dwie rzeczy, które mi się nasunęły analizując ten budżet. 
Pierwsze pytanie dotyczy środków unijnych - w przyszłym roku mają być uruchomione  
programy unijne, bo to jest ostatni okres programowania. Jakie projekty zamierza Zarząd 
składać, z jakich środków korzystać? Będą dwa duże programy PROW, RPO jakie są 
projekty? Nie znalazłem w budżecie nigdzie zabezpieczonych środków. I też chciałbym się 
dowiedzieć jakiej wartości są kosztorysy ewentualne i gdzie środki na takie wnioski zostały w 
którym miejscu w budżecie zabezpieczone? 
Natomiast drugie pytanie dotyczy kwoty na sfinansowanie przejściowego deficytu 
budżetowego, to jest znaczny wzrost. Zawsze ta kwota była uchwalana na najniższym 
poziomie, jest o milion złotych więcej. To jest moje pytanie do Zarządu, czy Zarząd 
przewiduje jakieś problemy z bieżącym finansowaniem, z płynnością, skąd wzięło się takie 
znaczne zwiększenie tej kwoty? 
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Janina Gawlik – Skarbnik Powiatu Średzkiego 
Ja odniosę się, jeżeli chodzi o środki unijne do budżetu, natomiast co będzie planowane to 
Pan Starosta odpowie. Jeśli chodzi o budżet nie są uwzględnione żadne zadania, jeśli chodzi 
o środki unijne ponieważ na dzień dzisiejszy nie mamy podpisanych żadnych umów. Jeżeli 
będą podpisane umowy na zadania, które będą realizowane poprzez te programy będziemy 
do budżetu wprowadzać. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie środków na wkład własny, bo 
myślę, że o to Panu chodzi, w tym roku Zarząd przyjął decyzję, że realizuje dwie duże 
inwestycje. Dopóki nie mamy ostatecznej informacji co do przyznania tych dwóch decyzji, 
tych dwóch zadań nie jesteśmy w stanie na dzień dzisiejszy wprowadzić żadnego innego 
zadania. Jeżeli te dwa zadania zostaną utrzymane to praktycznie okres programowania ze 
środków unijnych będzie wprowadzany w następnym roku, jeśli nie będzie zmniejszenia 
dochodów. Ponieważ ten budżet to jest maks co mogliśmy wygospodarować na udział 
własny, chyba że przyjdą subwencje ostateczne, dotacje wyższe bądź nadwyżka budżetowa 
z jaką wejdziemy z tego roku będzie Zarząd decydował o zabezpieczeniu na wkład własny 
środków unijnych. 
Odpowiadając na drugie pytanie - dlaczego 3 miliony? Zarząd Powiatu ma obowiązek 
wywiązywać się z terminów płatności umów. Do tej pory ten limit w rachunku rocznym, bo to 
nie jest kredyt, to jest limit którym my dysponujemy w trakcie roku wynosił 2 miliony, 
ponieważ zadania które realizowaliśmy i oczekiwaliśmy po realizacji zadań na zwrot środków 
od Wojewody nie przekraczał dwóch milionów. Przy tych dwóch inwestycjach, jak Państwo 
zauważaliście tak zwana „schetynówka”, jest to wysokość powyżej 3 milionów złotych 
dlatego musimy mieć zabezpieczenie. Co nie znaczy, że będzie wykorzystywane jak nie 
będzie takiej potrzeby, ale musimy mieć zabezpieczenie, że zapłacimy faktury i dopiero 
potem Wojewoda nam zwróci co pokryje ten przejściowy deficyt budżetowy. Sama kwota 3 
milionów nie jest obligo do wykorzystywania, ona jest wykorzystywana w momencie kiedy 
jest taka potrzeba. W tym roku na przykład weszliśmy tylko raz do kwoty 100 tys. zł., żeby 
zapłacić tą „schetynówkę”. Nie było potrzeby wykorzystywania i nie ponosiliśmy wydatków z 
tego tytułu, natomiast lokowaliśmy środki, bo mieliśmy wolne środki na rachunku bankowym i 
dlatego budżet mogliśmy zamknąć. 
 
Starosta 
Jak Państwo wiecie w Wieloletniej Prognozie Finansowej były określone inwestycje, które 
planujemy wykonać w najbliższych latach, na tyle na ile planujemy czy pozwolą nam środki. 
Oczywiście chcielibyśmy i jak najbardziej będziemy próbować sięgnąć po środki zewnętrzne, 
w tym po środki unijne. Jeżeli chodzi o projekty, które są gotowe, to są projekty chociażby 
dwóch odcinków ścieżek rowerowych, tu jesteśmy gotowi praktycznie w przypadku 
ogłoszenia programu przez Marszałka, nie wiem czy akurat będzie, bo jest bardzo mała 
szansa, także będziemy próbować z innych programów korzystać. Przypomnę to jest 
odcinek Ciechów–Cesarzowice i Zabłoto–Kostomłoty. Była już mowa o dużym 
przedsięwzięciu, które chcielibyśmy sfinalizować ze środków również zewnętrznych, to jest 
taka duża ścieżka rowerowa relacji Malczyce-Udanin po śladzie byłej kolejki wąskotorowej 
ponad 26 kilometrów ścieżek. Nie mniej jednak jesteśmy na razie na etapie przejmowania 
gruntu od dwóch właścicieli, to jest oddziału wrocławskiego i oddziału wałbrzyskiego Polskich 
Kolei Państwowych PKP. Jak tylko uda nam się przejąć grunt wtedy będziemy prosić Radę o 
znalezienie kwoty na zrobienie, przystosowanie projektu i  kosztorysu, i to jest to co mówiłem 
na komisji. A propos skorzystania ze środków chociażby z LGD, dlatego chcieliśmy wejść 
jako członek taki już tradycyjny do stowarzyszenia, bo jest możliwość na tego typu projekty 
otrzymać dofinansowanie w kwocie nawet 61 %. Przy udziale trzech Gmina można by było 
zrobić bardzo fajną, użyteczną, wspaniałą moim zdaniem inwestycję, bo przez Gminę 
Malczyce, Środę Śląską i Udanin. Przypomnę, że ta wąskotorówka biegnie dalej w stronę 
Jaroszowa i Strzegomia.  
Po naszej stronie są takie miejsca, gdzie nie ma już nawet podkładów kolejowych, bo zostały 
skradzione, to jedna rzecz. Druga rzecz a propos projektu, którego nie mamy jeszcze, a 
chcemy mieć w tym roku 2016. Przypomnę, że Zarząd ogłosił wcześniej konkurs na pomysł 
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zagospodarowania starej hali sportowej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1. Na 
dzień dzisiejszy jesteśmy w trakcie wykonania pełnej inwentaryzacji obiektu. I robią to nasi 
pracownicy w ramach prośby i dodatkowych zajęć, to powinno być skończone do końca 
stycznia, wtedy również nie wprowadzając jeszcze tego zadania, bo nie wiemy jakie będą 
koszty, będziemy chcieli się przymierzyć, poprosić Radę, żeby znaleźć pieniądze na 
wykonanie projektu i kosztorysu tego zadania. Niestety pojawia się pierwszy program już w 
styczniu 15, Marszałek ogłosił konkurs, nie pamiętam teraz nazwy, ale to jest tylko kwota 12 
milinów złotych, ale liczymy na to, że raz gdzie można byłoby ten budynek umieścić w 
programie i ewentualnie dostosować do tej koncepcji, którą przypomnę po ogłoszeniu tego 
konkursu najbardziej Zarządowi spodobała się koncepcja przedstawiona przez Związek 
Zawodowy „Solidarność” z pomysłami czemu i komu miałby w przyszłości służyć ten 
budynek. Jest bardzo szerokie spektrum możliwości myślę, że zobaczymy na ile pozwolą 
nam środki finansowe. Myślę, że do jutra, bo do jutra jest termin jak Wojewoda umieści już 
ostateczną listę, cały czas zaglądam, patrzę na stronę internetową i wisi wstępna lista 
rankingowa. Przypomnę, że dwie nasze inwestycje są wysoko, jedna jest na czwartym, 
druga na dziewiątym miejscu, obliczając mniej więcej procentowy udział pieniędzy, które są 
przeznaczone na program, na drogi lokalne, to obie te inwestycje powiatowe wchodzą i 
idealnie się wpisują dofinansowanie maksymalnie po 3 miliony złotych. Ale wiemy też, że 
wpłynęło bardzo dużo odwołań nie tylko ze względu na wnioski powiatowe, ale też i gminne. 
Z tymże tutaj musiałby się coś nadspodziewanie komisja konkursowa, która oceniała te 
wnioski na przykład popełniła jakiś ewidentny błąd. Więc mam cichą nadzieję, że ta 
punktacja się nie zmieni, że w dalszym ciągu będziemy z jednym i drugim wnioskiem 
wysoko. To są te elementy, które chcielibyśmy nie w przyszłym roku tylko tak naprawdę 
jeszcze w tej kadencji przeprowadzić. Te ścieżki rowerowe wszystkie o których mówiłem, 
rewitalizacja, tak naprawdę remont nowej hali sportowej i drobne rzeczy, które będzie czy 
może będzie nas stać, na chociażby dokończenie już remontu ostatecznego byłego budynku 
Liceum Profilowanego, mówimy tutaj o wykonaniu całej elewacji, ocieplenia tego budynku i 
pracujemy też już nad naszym budynkiem Starostwa Powiatowego. Wystąpiliśmy z 
odpowiednimi wnioskami do Urzędu Miejskiego w Środzie Śląskiej, żeby wpisać nas do  
Programu Gospodarki Niskoemisyjnej byśmy mogli jako beneficjent w przyszłości skorzystać 
chociażby na możliwości docieplenia, bądź nie, ale na pewno wymianie elewacji tego 
budynku, wymianie wszystkich drzwi. I marzy nam się, mamy taki pomysł by spróbować 
wykorzystać naszą dużą powierzchnię dachu tego budynku, która jest płaska o 
fotowoltanikę, która mogłaby być wykorzystana do ocieplania wody w całym budynku i 
budynku Urzędu Pracy. Ale musimy mierzyć siły na zamiary. Nie wiemy, czy plany rządu 
dotyczące podniesienia kwoty wolnej od podatku wejdą w życie, kiedy wejdą w życie. 
Obliczając koszt wprowadzenia tej ustawy podniesienia z 3 tys. na 8,5 tys. zł. tak jak się to 
mówi, w naszym budżecie będzie mniej  o 550 tys. zł. tytułem PIT. A nic nie mówi się o 
zrekompensowaniu ewentualnej kwoty, która nie wpłynie do urzędu gminy, powiatu, czy 
województwa. Co dalej? Tego nie wiemy. A przypomnę Państwu jak śledzicie Państwo 
media, że w stu procentach na razie wpływają inicjatywy poselskie w Sejmie. To znaczy, że 
chociażby taka korporacja  do której należymy jak Związek Powiatów Polskich nie ma nic do 
powiedzenia, w tej konkretnej sprawie, bo nie trzeba wtedy uzgadniać z żadnymi 
organizacjami pozarządowymi i organizacjami typu Związek Gmin Wiejskich, Związek Miast, 
czy Związek Powiatów Polskich w kwestii bardzo istotnej dla budżetu każdej jednostki 
samorządu terytorialnego. 
 
Radna Rachwalska 
Na marginesie, chciałabym przypomnieć, że podniesienie kwoty wolnej od podatku orzekł już 
Trybunał Konstytucyjny, dużo wcześniej, więc proszę z tym nie wiązać, naprawdę.                                       
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 16/ Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu Powiatu. 
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Ad. 17/ Głosowanie wniosków komisji stałych Rady Powiatu nieuwzględnionych przez 
Zarząd Powiatu w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 
 
Przewodniczący Rady 
Punkty 16 i 17 są bezprzedmiotowe w związku z tym, że nie było autopoprawek.   
 
Ad. 18/ Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Średzkiego na rok 
2016. 
 
Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W – 5 
podjęła uchwałę budżetową Powiatu Średzkiego na rok 2016 (XV/73/2015) 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto, Zarząd jeżeli jutro będziemy mieli decyzję o przyznaniu „schetynówek”, a 
takie były założenia, że do końca roku taka informację będziemy mieli to w pierwszych 
dniach stycznia będziemy chcieli ogłosić przetarg na dwie duże inwestycje w sumie warte 12 
milionów, przebudowy dróg na terenie Powiatu Średzkiego. Dziękuję. 
 
Ad. 19/ Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Średzkiego na lata 2016 - 2024. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W – 5  podjęła 

uchwałę Nr XV/74/2015 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Średzkiego na lata 2016 - 2024. 
 
Ad. 20/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady  
Na poprzedniej sesji Pan radny Uszyński złożył interpelację, Pan radny otrzymał odpowiedź 
na piśmie zgodnie z życzeniem. Czy Pan ma uwagi? Rozumiem, że odpowiedź zadowala 
Pana. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać jakie Zarząd ma  plany wobec budynku przy Wrocławskiej 42, o ile się nie 
mylę, ten budynek wygląda coraz gorzej z zewnątrz, wygląda na opuszczony, nic tam się nie 
dzieje. Chciałbym wiedzieć co Zarząd planuje z  tym budynkiem zrobić? 
 
Starosta    
Budynek jest przekazany Panu Dyrektorowi Michałowi Bryk, celem dostosowania go i 
podzielenia Placówki Wielofunkcyjnej jaką mamy na ulicy Kilińskiego, „na stanie” jest 
trzydziestka dzieci. Chcemy tak umiejscowić placówki, żeby w jednej była połowa dzieci w 
wieku od 12 do 18, a w drugiej od 0, młodsze dzieci, rozdzielić dzieci. Pan Dyrektor prowadzi 
remont, stara się pozyskać sponsorów, obiecał, że postara się budynek uruchomić 1 
kwietnia. Oby to nie było pryma aprilis, ale obaj staramy się, występujemy również do 
różnego rodzaju firm, instytucji, szukamy sponsorów, tam naprawdę nie jest dużo do 
wykonania. Musimy tylko przystosować budynek do takiej działalności o jakiej myśli Pan 
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Dyrektor, mówimy tutaj o większych toaletach, kuchnię już praktycznie jest Pana Dyrektora 
dostosowana, tego typu placówki jaka tam ma być. Także mam nadzieję i proszę nas 
rozliczać z tego co mówię teraz 1 kwietnia. 
 
Radna Rachwalska 
Czy my jako Powiat dostaliśmy kiedyś nagrodę za to, że organizujemy pieczę zastępczą w 
sposób pozwalający dzieciom uniknąć pobytu w domu dziecka, to się coś zmienia w naszych 
priorytetach czy …? 
 
Starosta 
O przepisach, które będą obowiązywać Panie Dyrektorze? W 2020 roku gdzie wszystkie 
placówki takie jak nasza będą musiały być czternastoosobowe. I tak jak na komisji wcześniej 
dyskutowaliśmy, między innymi nad budżetem tego roku, że ilość placówek rodzinnych cały 
czas rośnie. Mniej więcej ten poziom sprzed dwóch lat, jeżeli chodzi o kierowanie przez sądy 
rodzinne dzieci do szeroko rozumianej pieczy zastępczej ustabilizował się. To staranie i 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i naszej placówki, staramy się, żeby dzieci które 
trafią do placówki były jak najkrócej. Natomiast tak jak tutaj, moją wypowiedź może uzupełnić 
Pani Dyrektor ilość rodzin sukcesywnie wzrasta, cały czas idziemy w tym kierunku. Myślę, że 
słusznym. 
 
Przewodniczący Rady 
O ile się nie mylę Panie Dyrektorze, ustawa ze stycznia 2014 roku mówi o tym, że nowe 
placówki, które są rejestrowane nie mogą przekraczać czternastu wychowanków i to już 
obowiązuje, nowe placówki które będą tworzone nie mogą zawierać więcej niż czternaście 
dzieci. Stare placówki mogą funkcjonować do 2020 roku.             
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 21/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 22/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Chciałbym poinformować, że sesja styczniowa planowana jest w ostatni czwartek miesiąca, 
to będzie 28 stycznia, komisje 27 stycznia. Prosiłbym komisji nie przekładać na dzień sesji, 
bo potem musimy przepraszam za kolokwializm „pędzić”. Informuję, że hala sportowa dla 
radnych i pracowników Starostwa otwarta jest w poniedziałki od 19.15. Zapraszamy radnych, 
zapraszamy pracowników, jesteśmy organizatorami rozgrywek wojewódzkich w halowej piłce 
nożnej na przełomie lutego i marca, nie jest jeszcze termin ustalony. Szanowni Państwo 
koniec roku także życzę wszystkiego dobrego, dobrej zabawy, zdrowia, pomyślności  w życiu 
rodzinnym i zawodowym, awansów zawodowych, podwyżek i satysfakcji z wykonywania tej 
naszej funkcji radnego. 
 
Starosta 
Skorzystam też Szanowni Państwo, na moje ręce wpłynęło zaproszenie od jego Ekscelencji 
arcybiskupa Józefa Kupny i wicemarszałek Województwa Dolnośląskiego Ewy Mańkowskiej 
na uroczystą mszę świętą w intencji samorządowców, która odbędzie się 7 stycznia, to jest 
czwartek na Ostrowie Tumskim w Archikatedrze Św. Jana Chrzciciela na godz. 12.00. 
Pozwoliłem sobie poinformować wszystkich radnych, jeżeli chcą skorzystać z tego 
zaproszenia. I też będąc przy głosie, również chciałbym serdecznie podziękować za ten rok, 
za współpracę. Dużo rzeczy nam się udało, dużo nam się dopiero uda, mam nadzieję, że 
wejdziemy z uśmiechem w rok 2016, że będzie lepszy, że to co planujemy uda nam się jako 
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Powiatowi. I każdemu z Państwa, razem  i każdemu z osobna życzę radości, spokoju i też 
dużo, dużo pieniędzy. Dziękuję bardzo.                 
 
Ad. 23/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XV w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
        (-) 
Maria Pstrowska 
 

 
Przewodniczący Rady 

(-) 
Witold Rutkowski 
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